
Zápis ze schůze výboru OO UOCHB AV ČR 11.09.2024 
 
Přítomni: 
M. Baňková, Z. Barták, J. Günter, J. Hniličková, J. Pokorná, P. Poncar, J. Vondrášek 
Host: J. Srp 
 
Program: 
1) Zrušení členství v Odborovém svazu pracovníků vědy a výzkumu  
2) Reakce na požadavek Městského soudu v Praze o doložení skutečného majitele Základní    
     odborové organizace UOCHB – příprava a zaslání dokumentů 
3) Změna kolektivni smlouvy z hlediska přislíbených prostředků do sociálního fondu 
4) Pozměňovací návrhy čerpání Sociálního fondu 
5) Analýza mezd 
6) Účast zástupců odborů ve vnitřních komisích UOCHB 
7) Zakoupení deštníků k zapůjčení ze zdrojů Odborové organizace 
 
1) Odborová organizace UOCHB podala písemnou oficiální žádost o výpověď členství                       
z Odborového svazu pracovníků vědy a výzkumu (OSPVV) vzhledem k tomu, že řadu let 
nečerpala žádné výhody, ale platila poměrně vysoké roční příspěvky (40 tisíc Kč). Na základě 
dohody s výborem OSPVV zaplatí částku 42058 Kč jako kompenzaci neodeslaných příspěvků 
v letech 2019 – 2022. 
 
2) Městskému soudu v Praze, Oddělení pro evidenci skutečných majitelů, bude na jeho žádost 
odeslán Zápis o volbě statutárních zástupců OO a Výsledková listina voleb do výboru a revizní 
komise odborové organizace UOCHB AV ČR z 29.9.2021. 
 
3) Od roku 2024 dochází na základě změny zákona o základním příjmu Sociálního fondu ke 
snížení z původních 2 % na 1 % z ročního objemu nákladů zúčtovaných na platy a náhrady 
platů. Pro letošek přislíbil ředitel ústavu navýšení prostředků fondu ze zisků UOCHB do 
původní hodnoty před touto zákonnou úpravou. OO bude usilovat o to, aby se i v dalších 
letech SF doplňoval z prostředků ziskového hospodaření UOCHB a aby byl tento příděl zahrnut 
do kolektivní smlouvy. 
 
4) Členové výboru OO diskutovali návrhy na čerpání Sociálního fondu v několika bodech:  
a) Sloučit různé položky jako jsou např. Zadaná divadelní představení, Pronájem sportovišť  
pro kolektivní sporty atd. do jednoho oddílu – Sportovní a kulturní činnost. Nebyla by 
stanovena konkrétní maximální roční částka čerpání na jednotlivce, ale podávala by se žádost 
na určitou akci, která by musela splňovat dohodnuté podmínky, např. minimální počet 
účastníků – zaměstnanců ústavu. Žádosti by byly posouzeny administrativou a odborovou 
organizací. Takovýmto způsobem by se mohly organizovat např. i adventní dílny, zájezdy na 
adventní trhy apod.  
b) OO schvaluje návrh vybavení klubu pro účely výuky klasického tance v hodnotě 50 tisíc Kč, 
pokud nebude narušovat ostatní druhy zde provozovaných aktivit (např. zrcadla by bylo 
vhodné doplnit závěsy). 
c) OO apeluje na dopracování sledování čerpání SF v Albíně. Předseda OO J. Vondrášek, 
místopředseda J. Günter a hospodářka M. Baňková by měli mít možnost průběžně sledovat 
položkové čerpání účtu. 



d) OO budou pro příští rok navrhovat vyrovnaný rozpočet. 
 
5) OO žádá vedoucí mzdového oddělení Š. Kněžickou o každoroční grafickou analýzu mezd 
jednotlivých skupin zaměstnanců. Dle předchozí dohody by také každé 3 roky měly být 
revidovány a zdůvodněny nejnižší a nejvyšší platy jednotlivých zaměstnanců ve stejných 
pracovních kategoriích. OO navrhuje každoročně promítat inflaci do výše mezd. 
 
6) OO vítá návrh ředitele ústavu vyzývající k účasti zástupců odborů ve vnitřních komisích 
UOCHB, jejichž agenda se týká obecně všech zaměstnanců, např. bytové komise. 
 
7) OO podporuje návrh J. Vondráška zakoupit z prostředků OO 30 kusů deštníků pro 
zaměstnance. Při neočekávaném dešti by byly oproti podpisu k zapůjčení u hl. vrátnice. 
 
 


